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                  JUDEŢUL BRAŞOV                                                Nr.  

CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI 

                  SĂCELE 

 

PROCES VERBAL 

încheiat la data 26.10.2023, orele 15,00, 

la sediul Primăriei Municipiului Săcele, Sala de şedinţe a Consiliului Local, 

cu ocazia întrunirii  Consiliului Local al Municipiului Săcele în şedinţă ordinară, 

desfășurată în format hybrid 

 

 Şedinţa ordinară a fost convocată în conformitate cu prevederile art. 133 alin. (1) din O.U.G. nr. 

57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările și completările ulterioare, precum și ale H.C.L. nr. 

215/22.06.2022 privind actualizarea Regulamentului de Organizare și Funcționare al Consiliului  Local al 

Municipiului  Săcele și s-a desfășurat în format hybrid, respectiv la sediul Primăriei Municipiului Săcele, 

situat în str. P-ța Libertății nr. 17, Sala de şedinţe a Consiliului Local, precum și prin mijloace 

electronice/platforma on-line ZOOM, având următoarea ordine de zi: 

 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Procesului - verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Local al 

 Municipiului Săcele din data de 28 septembrie 2023 - iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL. 

        Avize Comisiile 1, 2, 3, 4. 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Procesului - verbal al şedinţei extraordinare convocate de îndată a 

Consiliului Local al  Municipiului Săcele din data de  9 octombrie 2023- iniţiator PRIMAR Ing. POPA 

VIRGIL. 

        Avize Comisiile 1, 2, 3, 4. 

3. Proiect de hotărâre pentru aprobarea execuției bugetare pe trimestrul III al anului 2023 - iniţiator 

PRIMAR Ing. POPA  VIRGIL. 

        Avize Comisiile 1,  4. 

4. Proiect de hotărâre pentru aprobarea rectificării bugetului Municipiului Săcele pe anul 2023- iniţiator 

PRIMAR Ing. POPA VIRGIL.   

  Avize Comisiile 1, 4. 

5. Proiect de hotărâre privind stabilirea pentru anul 2024 a impozitului prevăzut la art. 470 alin. (5), alin. 

(6) din Legea nr. 227/2015 în cazul autovehiculelor de transport de marfă cu masa totală autorizată 

egală sau mai mare de 12 tone și a unor combinaţii de autovehicule (un autovehicul articulat sau tren 

rutier, de transport de marfă cu masă totală autorizată egală sau mai mare de 12 tone) - iniţiator 

PRIMAR Ing. POPA VIRGIL.  

  Avize Comisiile 1,  2, 3, 4. 

6. Proiect de hotărâre pentru  aprobarea rectificării Bugetului de Venituri și Cheltuieli și a Programului de 

Investiții al R.P.L.P Săcele R.A pentru anul 2023  - iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL.  

  Avize Comisiile 1, 4.  

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea prețului de referință al masei lemnoase pe picior, care se 

recoltează din fondul forestier proprietatea publică și privată a Municipiului Săcele și a metodologiei de 

fundamentare a prețurilor de pornire ale licitațiilor pentru masa lemnoasă pe picior oferită la vânzare 

pentru anul de producției 2024 - iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL.  

  Avize Comisiile 1, 4.  

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifului de prestări servicii silvice - exploatări forestiere a masei 

lemnoase pentru partida P 465/2300156800660 - din U.P. V Tesla - iniţiator PRIMAR Ing. POPA 

VIRGIL.  

  Avize Comisiile 1, 4.  

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea alocării sumei de 19.193,00 lei fără TVA, din bugetul Regiei 

Publice Locale a Pădurilor Săcele R.A. către Primăria Municipiului Săcele, cu titlul de sponsorizare,  

reprezentând pomi de Crăciun - iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL.  

 Avize Comisiile 1, 4. 

10. Proiect de hotărâre privind privind aprobarea modificării statului de funcții al  Spitalului Municipal 

Săcele, aprobat prin H.C.L. nr. 225/27.07.2023 - iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL.  
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  Avize Comisiile 1, 3, 4.  

11. Proiect de hotărâre privind aprobarea actualizării valorii Contractului privind Delegarea de Gestiune, 

prin achiziție publică, a serviciilor de Salubrizare și Deszăpezire pe raza Municipiului Săcele nr. 

51/18.04.2022, ca urmare a modificării tarifelor prevăzute în Actul adițional nr. 4 și  încheierii unui Act 

Adițional în acest sens- iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL.  

  Avize Comisiile 1, 4.  

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării și completării anexelor nr. 10, 11, 13 și 17 la 

Contractul privind Delegarea de Gestiune, prin achiziție publică, a serviciilor de Salubrizare și 

Deszăpezire pe raza Municipiului Săcele nr. 51/18.04.2022 și încheierii unui Act Adițional în acest 

sens - iniţiator PRIMAR  Ing.  POPA VIRGIL.  

        Avize Comisiile 1, 4. 

13. Proiect de hotărâre privind repartizarea a două locuințe din fondul locativ al Municipiului Săcele - 

iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL.  

   Avize Comisiile 1, 4.  

14. Proiect de hotărâre privind aprobarea devizului general și indicatorilor tehnico-economici la faza 

obținerii Autorizației de Construire și proiect tehnic pentru investiția „Extinderea reţelelor de 

alimentare cu apă şi canalizare în ZUM”  - iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL.  

   Avize Comisiile 1, 2, 4.  

15. Proiect de hotărâre privind privind reactualizarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general și 

a sumei reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local, aprobați prin H.C.L. nr. 

102/06.04.2023 pentru realizarea obiectivului de investiții „Rețea de apă cartier Cernatu”, aprobat 

pentru finanțare prin Programul național de investiții „Anghel Saligny” - iniţiator PRIMAR Ing. POPA 

VIRGIL.  

   Avize Comisiile 1, 2, 4.  

16. Proiect de hotărâre privind reactualizarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general și a 

sumei reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local, aprobați prin H.C.L. nr. 

103/06.04.2023 pentru realizarea obiectivului de investiții „Rețea de canalizare menajeră cartier 

Cernatu”, aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții „Anghel Saligny” - iniţiator 

PRIMAR Ing. POPA VIRGIL.  

        Avize Comisiile 1, 2, 4. 

17. Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentației tehnice -DALI- și a indicatorilor tehnico-economici 

privind proiectul „Str. Brazilor - reabilitare și modernizare” - iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL.  

        Avize Comisiile 1, 2, 4. 

18. Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentației tehnice -DALI-  și a indicatorilor tehnico-

economici privind proiectul „Str. Bereczki Anna - reabilitare și modernizare” - iniţiator PRIMAR Ing. 

POPA VIRGIL.    

   Avize Comisiile 1, 2, 4. 

19. Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentației tehnice -DALI-  și a indicatorilor tehnico- 

economici privind proiectul „Str. Carierei - reabilitare și modernizare” - iniţiator  PRIMAR  Ing.  

POPA VIRGIL.  

   Avize Comisiile 1, 2, 4. 

20. Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentației tehnice -DALI-  și a indicatorilor tehnico-

economici privind proiectul „Str. Schiorilor - reabilitare și modernizare” - iniţiator  PRIMAR 

Ing. POPA VIRGIL.  

   Avize Comisiile 1, 2, 4.  

21. Proiect de hotărâre pentru aprobarea documentației tehnice -DALI- și a indicatorilor tehnico-economici 

privind proiectul „Str. Vâlcele - reabilitare și modernizare” - iniţiator PRIMAR Ing.  POPA VIRGIL.  

    Avize Comisiile 1, 2, 4. 

22. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal „Zonă depozitare și producție”, strada 

Ecologiștilor, Municipiul Săcele -  iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL. 

                    Avize Comisiile 1, 2, 4. 

23. Proiect de hotărâre privind revocarea  dreptului de administrare operativă  al Întreprinderii Stațiunilor 

      Climaterice Predeal  asupra  imobilului înscris în CF nr. 119177 Săcele nr.top 1609/11/2 - domeniul    

      public al Municipiului Săcele - iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL. 

                  Avize Comisiile 1, 2, 4. 

24.  Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii unei suprafețe de 20 mp din imobilul teren înscris  
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      C.F. nr. 117120 Săcele, în vederea amplasării unui chioșc alimentar  - iniţiator PRIMAR Ing.POPA  

       VIRGIL.  

    Avize Comisiile 1, 2, 4. 

25. Proiect de hotărâre privind acceptarea Declarației de renunțare la dreptul de proprietate asupra  

      unor cotei de 1/42 din  imobilul - teren în suprafață de 1.543 mp, înscris în CF nr. 100466 Săcele, 

      nr. cadastral 100466, categoria de folosință arabil cu destinație de drum și trecerea din domeniul  

      privat în domeniul public al Municipiului Săcele- iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL.  

    Avize Comisiile 1, 2, 4. 

26. Proiect de hotărâre privind acceptarea Declarației de renunțare la dreptul de proprietate asupra unor 

cotei de 48/864 din imobilul - teren în suprafață de 1.987 mp, înscris în CF nr. 102325 Săcele, nr. 

cadastral 102325, categoria de folosință arabil cu destinație de drum și trecerea din domeniul privat în 

domeniul public al Municipiului Săcele - iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL.  

    Avize Comisiile 1, 2, 4. 

27. Proiect de hotărâre privind acceptarea Declarațiilor de renunțare la dreptul de proprietate asupra unor 

cote din imobilul - teren în suprafață de 1.684 mp, înscris în C.F. nr. 101418 Săcele, nr. cadastral 101418, 

categoria de folosință drum și trecerea din domeniul privat în domeniul public al Municipiului Săcele - 

iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL.  

    Avize Comisiile 1, 2, 4. 

 

28. Diverse. 

 

1. Sesizare d-l Gyulai-Nagy Árpád. 

 

 

 La şedinţă au participat: 

                   - d-l Primar - Ing. Popa Virgil  

                   - d-l Viceprimar - Ing. Géczi  Gellért  

                   - d-na Secretar General al Municipiului Săcele – c.j. Zamfir Geta 

                   - d-l Gâdea Sorin – Administrator Public 

                   -  d-na Roznovăț Alina Manuela – Arhitect – Șef 

                    - d-l Brânzea Ovidiu – Șef Serviciul Fond Funciar, Registru Agricol, Cadastru 

                    - d-l Rădulescu Eugen – Șef Serviciul Financiar, Contabilitate, Salarizare, Buget, Ordonanțare, 

C.F.P.P. 

          - d-l Mircioiu Ssebastian - Șef Serviciul Impozite și Taxe Locale 

                    - d-l Mangale Bogdan  - Șef  Biroul Administrativ   

          - d-l Diniță-Ardeleanu Constantin - Șef Biroul Ordine și Liniște Publică, Pază Obiective, 

Circulație Rutieră, Evidența Persoanei  

                   - d-l Matei Ion – Șef Biroul Fond Locativ, Spaţii cu altă Destinaţie, Administrare Spital, 

Policlinică 

                   - d-l Jinga Ovidiu – insp.  Biroul Investiții 

                   - d-na Vaida Marcela – consilier Biroul Investiții 

                  - d-ra Dascălu Bianca – cj. Biroul Juridic 

                  - d-na Acăroaie Elena – insp. Comp. Relații Consiliul Local 

                  - d-na Coman Cătălina - cj. Biroul Juridic 

                  - d-l Lungu Dragoș  –  Administrator Centru Multicultural și Educațional din Municipiul Săcele 

                   - d-l Hermenea Sorin – director RPLP Săcele R.A. 

                   - d-na Pârvan Rodica – Manager Spitalul Municipal Săcele 

                  - d-l Petriceanu Codruț – comisar-șef Poliția Municipală Săcele     

                   - societatea civilă.  

         

           Ședința este prezidată de d-l consilier local prof. Munteanu Gheorghe. 

           D-l Președinte ia cuvântul, declară ședința deschisă și dă cuvântul d-nei Secretar General pentru a 

face apelul nominal 

           D-na Secretar General face apelul nominal, în conformitate cu prevederile legale în vigoare, 

constatând că sunt prezenți toți cei 18 consilieri locali, din totalul de 19 consilieri locali în funcție,  după 

cum urmează: 16 prezenți fizic și 2 consilieri local online, respectiv d-na Coman Felicia și d-l Gîndac 
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Nicolae, iar d-na Stoica Gabriela lipsește momentan.  

          D-l  Președinte dă cuvântul d-lui Primar pentru suplimentarea ordinii de zi. 

          D-l Primar face cunoscut temeiul legal în baza căruia funcţionează suplimentarea ordinii de zi şi 

anunță care este proiectul  de hotărâre avut în vedere, respectiv:  

              28. Proiect de hotărâre privind aprobarea achiziționării serviciilor de consultanță, asistență juridică 

și/sau reprezentare în justiție,  având ca obiect administrarea Societății Servicii Săcelene S.R.L. - inițiator 

Primar Ing. Popa Virgil. 

         D-l Preşedinte supune la vot suplimentarea ordinii de zi și se aprobă cu 18 voturi pentru (d-na Stoica 

Gabriela lipsește momentan) și ordinea de zi, conform dispoziției nr.  1648/19.10.2023,  astfel cum a fost 

suplimentată și se aprobă cu 18 voturi pentru (d-na Stoica Gabriela lipsește momentan).  

        D-l Președinte propune să  se treacă  la punctul nr. 1 de pe ordinea de zi suplimentată,  respectiv la 

proiectul de hotărâre privind aprobarea Procesului - verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Local al 

 Municipiului Săcele din data de 28 septembrie 2023. 

          D-l  Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

        Comisia nr. 1 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 2 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 3 – aviz favorabil 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil. 

       Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu 18 voturi pentru (d-na Stoica Gabriela lipsește la 

momentul votului). H.C.L. nr.  315. 

         D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 2 de pe ordinea de zi suplimentată, la  proiectul de 

hotărâre aprobarea Procesului - verbal al şedinţei extraordinare convocate de îndată a Consiliului Local al 

 Municipiului Săcele din data de  9 octombrie 2023.   

         D-l Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

        Comisia nr. 1 – aviz favorabil, d-na consilier local Paniti Izabella nu participă la vot, deoarece nu a 

fost prezentă la ședință  

        Comisia nr. 2 – aviz favorabil, d-l consilier local Jitaru Gheorghe nu participă la vot, deoarece nu a 

fost prezent la ședință  

        Comisia nr. 3 – aviz favorabil 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil. 

        Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu 16 voturi pentru (d-na Paniti Izabella și d-l 

Jitaru Gheorghe nu participă la vot, iar d-na Stoica Gabriela lipsește la momentul votului). H.C.L. nr.  316. 

        D-na consilier local Stoica Gabriela se alătură colegilor în sala de ședință. 

         D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 3 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre pentru aprobarea execuției bugetare pe trimestrul III al anului 2023. 

        D-l Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

        Comisia nr. 1 – aviz favorabil, cu  1 vot împotrivă  și 1 abținere 

        Comisia nr. 2 – nu face obiectul  

        Comisia nr. 3 – nu face obiectul  

        Comisia nr. 4 - aviz favorabil. 

        Se supune la vot proiectul de hotărâre și se aprobă cu 18 voturi pentru, 1 abținere (d-na Paniti 

Izabella). H.C.L. nr.  318. 

        D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 4 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre pentru aprobarea rectificării bugetului Municipiului Săcele pe anul 2023. 

        D-l Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

        Comisia nr. 1 – aviz favorabil, cu o solicitare formulată în comisie 

        Comisia nr. 2 – nu face obiectul, cu discuții în plen 

        Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil. 

D-l Popa Marius Cristian spune că, așa cum a menționat și în ședințele anterioare când au mai fost 

rectificări, din nou se regăsesc la Biroul Investiții sume fără justificare și oferă exemple în acest sens, 

specificând că nu se regăsește nici un deviz, nici o estimare și solicită să se ia măsuri cu privire la cele mai 

sus indicate. 

D-na Paniti Izabella spune că s-a solicitat un document și nu a fost transmis. 

D-na Secretar General spune că a fost transmis contractul de sponsorizare.  

D-na Paniti Izabella spune că s-a solicitat cererea formulată către RPLP Săcele R.A. 
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D-na Secretar General reiterează faptul că s-a comunicat contractul de sponsorizare care a fost primit 

de la RPLP Săcele R.A., acesta fiind important în situația dată. 

        Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  318.  

        D-l Preşedinte anunţă că se trece la punctul nr. 5 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre privind stabilirea pentru anul 2024 a impozitului prevăzut la art. 470 alin. (5), alin. (6) din Legea 

nr. 227/2015 în cazul autovehiculelor de transport de marfă cu masa totală autorizată egală sau mai mare de 

12 tone și a unor combinaţii de autovehicule (un autovehicul articulat sau tren rutier, de transport de marfă 

cu masă totală autorizată egală sau mai mare de 12 tone). 

        D-l Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil 

Comisia nr. 2 -  aviz favorabil 

        Comisia nr. 3 – aviz favorabil,  

Comisia nr. 4 - aviz favorabil. 

D-na Popescu Gabriela spune că a atras atenția că era trecut anul 2023 în anexă. 

D-l Președinte spune că s-a remediat situația. 

Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  319. 

        D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 6 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul  de 

hotărâre pentru  aprobarea rectificării Bugetului de Venituri și Cheltuieli și a Programului de Investiții al 

R.P.L.P Săcele R.A pentru anul 2023.  

        D-l  Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil 

Comisia nr. 2 – nu face obiectul 

Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil.  

Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  320. 

        D-l  Președinte anunță că se trece la punctul nr. 7 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre privind aprobarea prețului de referință al masei lemnoase pe picior, care se recoltează din fondul 

forestier proprietatea publică și privată a Municipiului Săcele și a metodologiei de fundamentare a 

prețurilor de pornire ale licitațiilor pentru masa lemnoasă pe picior oferită la vânzare pentru anul de 

producției 2024.      

        D-l  Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil 

Comisia nr. 2 – nu face obiectul 

Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil.  

Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  321. 

        D-l Preşedinte anunţă că se trece la punctul nr. 8 de pe ordinea de zi suplimentată,  la proiectul de 

hotărâre privind aprobarea tarifului de prestări servicii silvice - exploatări forestiere a masei lemnoase 

pentru partida P 465/2300156800660 - din U.P. V Tesla. 

        D-l  Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil 

Comisia nr. 2 – nu face obiectul 

Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil. 

    Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  322.  

       D-l Preşedinte anunţă că se trece la punctul nr. 9 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre privind aprobarea alocării sumei de 19.193,00 lei fără TVA, din bugetul Regiei Publice Locale a 

Pădurilor Săcele R.A. către Primăria Municipiului Săcele, cu titlul de sponsorizare,  reprezentând pomi de 

Crăciun.  

        D-l  Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil 

Comisia nr. 2 – nu face obiectul 

Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil. 

       Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  323.  

       D-l Președinte  anunţă că se trece la punctul nr. 10 de pe ordinea de zi suplimentată, la  proiectul  de 
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hotărâre privind privind aprobarea modificării statului de funcții al  Spitalului Municipal Săcele, aprobat 

prin H.C.L. nr. 225/27.07.2023. 

  D-l Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele:  

Comisia nr. 1 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 2 – nu face obiectul 

        Comisia nr. 3 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 4 - aviz favorabil. 

       Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  324.  

       D-l Președinte anunţă că se trece la punctul nr. 11 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre privind aprobarea actualizării valorii Contractului privind Delegarea de Gestiune, prin achiziție 

publică, a serviciilor de Salubrizare și Deszăpezire pe raza Municipiului Săcele nr. 51/18.04.2022, ca 

urmare a modificării tarifelor prevăzute în Actul adițional nr. 4 și  încheierii unui Act Adițional în acest 

sens.  

       D-l Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

        Comisia nr. 1 – aviz favorabil  

        Comisia nr. 2 – nu face obiectul 

        Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

        Comisia nr. 4 - aviz favorabil.  

       Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  325.   

       D-l Președinte anunţă că se trece la punctul nr. 12 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre privind aprobarea modificării și completării anexelor nr. 10, 11, 13 și 17 la Contractul privind 

Delegarea de Gestiune, prin achiziție publică, a serviciilor de Salubrizare și Deszăpezire pe raza 

Municipiului Săcele nr. 51/18.04.2022 și încheierii unui Act Adițional în acest sens. 

D-l  Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 2 – nu face obiectul 

        Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil. 

     Se supune la vot proiectul de hotărâre și se aprobă cu unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  326.  

   D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 13 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre privind repartizarea a două locuințe din fondul locativ al Municipiului Săcele. 

        D-l Președinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil 

Comisia nr. 2 – nu face obiectul 

Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil.  

     Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  327.  

        D-l Președinte propune să se treacă la punctul nr. 14 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre privind aprobarea devizului general și indicatorilor tehnico-economici la faza obținerii 

Autorizației de Construire și proiect tehnic pentru investiția „Extinderea reţelelor de alimentare cu apă şi 

canalizare în ZUM”. 

        D-l Președinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil  

        Comisia nr. 2 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil. 

     Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  328.  

       D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 15 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre privind privind reactualizarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general și a sumei 

reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local, aprobați prin H.C.L. nr. 102/06.04.2023 

pentru realizarea obiectivului de investiții „Rețea de apă cartier Cernatu”, aprobat pentru finanțare prin 

Programul național de investiții „Anghel Saligny”. 

        D-na Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil 

Comisia nr. 2 – aviz favorabil, cu discuții în plen, la fel  și la punctul următor de pe ordinea de zi   

Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

        Comisia nr. 4 - aviz favorabil.   
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       D-l Președinte dă cuvântul pentru discuții. 

       D-l Popa Marius Cristian spune că s-a discutat în ședința pe comisii și nu mai este cazul. 

       D-na Stoica Gabriela întreabă dacă există un aviz de principiu cu privire la întocmirea contractului 

subsecvent la acel acord-cadru, menționând că ar trebui să fie, ca pe rețea apă-canal pe „Anghel Saligny” 

să se poată încheia un contract subsecvent pe acel acord-cadru, fiind obiective diferite. 

    D-l Primar spune că avem un acord-cadru în derulare cu un constructor și s-a încheiat un contract 

subsecvent pentru aceste lucrări, respectiv rețea de apă și rețea de canalizare din Cernatu și solicită d-nei 

consilier local Stoica Gabriela să fie mai explicită cu privire la lămuririle solicitate. 

    D-na Stoica Gabriela spune că acordul-cadru are o altă denumire,  un alt obiect. 

    D-l Primar spune că obiectul care este în acordul-cadru este și pentru aceste două lucrări.  

    D-na Stoica Gabriela întreabă dacă este introdusă și partea de rețea de canal Cernatu. 

    D-l Primar spune că atunci când se realizează un acord-cadru nu se face pe un cartier anume. 

    D-na Stoica Gabriela întreabă cum a fost făcut acest acord-cadru. 

    D-na Secretar General spune că a fost realizat la nivel de municipiu. 

    D-na Vaida Marcela spune că s-au luat în vedere toate proiectele de dezvoltare din Municipiu Săcele în 

următorii 4 ani. 

    D-na Stoica Gabriela spune că atunci toate acestea sunt trecute acolo. 

    D-l Primar spune că nu sunt trecute nominal, cu titulatură, pe cartiere și obiective, este un contract 

general de lucrări de apă și canalizare, cu prețuri unitare pe fiecare tip de lucrare, așa cum se face de obicei. 

     D-na Stoica Gabriela întreabă, în acest caz, ca și mijloc fix, atunci când se înregistrează, ca obiect de 

inventar, cum se face. 

      D-na Vaida Marcela spune că este trecută denumirea contractului, ca denumire a obiectului de inventar, 

ca de exemplu „rețea de canalizare în Cartier Cernatu” și se înregistrează fiecare stradă cu valoarea 

decontată,  după devizele de lucrări. 

   Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  329.  

        D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 16 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre privind reactualizarea indicatorilor tehnico-economici, a devizului general și a sumei reprezentând 

categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local, aprobați prin H.C.L. nr. 103/06.04.2023 pentru 

realizarea obiectivului de investiții „Rețea de canalizare menajeră cartier Cernatu”, aprobat pentru finanțare 

prin Programul național de investiții „Anghel Saligny”.  

       D-l Președinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil  

        Comisia nr. 2 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil.  

   Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu  unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  330.  

        D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 17 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de  

hotărâre pentru aprobarea documentației tehnice -DALI- și a indicatorilor tehnico-economici privind 

proiectul „Str. Brazilor - reabilitare și modernizare”.  

        D-l Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 2 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

        Comisia nr. 4 - aviz favorabil. 

       D-l Popa Marius Cristina spune că ar dori ca toate DALI și SF care sunt supuse spre aprobare 

consiliului local să fie întocmite așa cum sunt cele pentru următoarele 3-4 puncte de pe ordinea de zi a 

ședinței de astăzi, adică la modul foarte profesionist.  

   Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu  unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  331.  

         D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 18 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul 

 de hotărâre pentru aprobarea documentației tehnice -DALI-  și a indicatorilor tehnico-economici  

privind proiectul „Str. Bereczki Anna - reabilitare și modernizare”. 

       D-l Președinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil,  

        Comisia nr. 2 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil 
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       Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu  unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  332.  

     D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 19 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de  

hotărâre pentru aprobarea documentației tehnice -DALI-  și a indicatorilor tehnico-economici privind 

 proiectul „Str. Carierei - reabilitare și modernizare”. 

        D-l Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil  

        Comisia nr. 2 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil.  

Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu  unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  333. 

       D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 20 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre pentru aprobarea documentației tehnice -DALI-  și a indicatorilor tehnico-economici privind 

proiectul „Str. Schiorilor - reabilitare și modernizare”. 

        D-l Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil  

        Comisia nr. 2 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil.  

Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu  unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  334. 

     D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 21 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre pentru aprobarea documentației tehnice -DALI- și a indicatorilor tehnico-economici privind 

proiectul „Str. Vâlcele - reabilitare și modernizare”. 

        D-l Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil  

        Comisia nr. 2 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil.  

   Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă  cu unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  335.  

      D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 22 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal „Zonă depozitare și producție”, strada Ecologiștilor, 

Municipiul Săcele. 

        D-l Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil  

        Comisia nr. 2 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil.  

  Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu  unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  336.  

         D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 23 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre privind revocarea  dreptului de administrare operativă  al Întreprinderii Stațiunilor Climaterice 

Predeal  asupra  imobilului înscris în CF nr. 119177 Săcele nr.top 1609/11/2 - domeniul public al 

Municipiului Săcele. 

        D-l Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil  

        Comisia nr. 2 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil.  

   Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu  unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  337.  

       D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 24 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre privind aprobarea închirierii unei suprafețe de 20 mp din imobilul teren înscris  C.F. nr. 117120 

Săcele, în vederea amplasării unui chioșc alimentar. 

        D-l Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil  

        Comisia nr. 2 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil.  

     Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu  unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  338. 
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      D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 25 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre privind acceptarea Declarației de renunțare la dreptul de proprietate asupra   unor cotei de 1/42 din  

imobilul - teren în suprafață de 1.543 mp, înscris în CF nr. 100466 Săcele,   nr. cadastral 100466, categoria 

de folosință arabil cu destinație de drum și trecerea din domeniul  privat în domeniul public al Municipiului 

Săcele. 

        D-l Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil  

        Comisia nr. 2 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil.   

   Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu  unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  339.  

      D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 26 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre privind acceptarea Declarației de renunțare la dreptul de proprietate asupra unor cotei de 48/864 

din imobilul - teren în suprafață de 1.987 mp, înscris în CF nr. 102325 Săcele, nr. cadastral 102325, 

categoria de folosință arabil cu destinație de drum și trecerea din domeniul privat în domeniul public al 

Municipiului Săcele. 

        D-l Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 2 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil.  

    Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu  unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  340.  

        D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 27 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre privind acceptarea Declarațiilor de renunțare la dreptul de proprietate asupra unor cote din 

imobilul - teren în suprafață de 1.684 mp, înscris în C.F. nr. 101418 Săcele, nr. cadastral 101418, categoria 

de folosință drum și trecerea din domeniul privat în domeniul public al Municipiului Săcele. 

        D-l Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil  

        Comisia nr. 2 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 3 –nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil.  

       Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu  unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  341.  

       D-l Președinte anunță că se trece la punctul nr. 28 de pe ordinea de zi suplimentată, la proiectul de 

hotărâre privind aprobarea achiziționării serviciilor de consultanță, asistență juridică și/sau reprezentare în 

justiție,  având ca obiect administrarea Societății Servicii Săcelene S.R.L. 

        D-l Preşedinte solicită Comisiilor de specialitate să prezinte avizele: 

Comisia nr. 1 – aviz favorabil 

        Comisia nr. 2 – nu face obiectul 

        Comisia nr. 3 – nu face obiectul 

Comisia nr. 4 - aviz favorabil.  

       Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu  unanimitate (19 voturi pentru). H.C.L. nr.  342.  

       D-l Președinte anunță că se trece la secțiunea ,,Diverse”, unde este înscrisă o informare, respectiv o 

petiție a d-lui Gyulai-Nagy Árpád care a fost transmisă și a fost comunicat și răspunsul formulat petentului 

de către Poliția Locală.  

       D-na Secretar General spune că informarea a fost discutată și în ședința pe comisii de specialitate. 

       D-l Viceprimar spune că aspectele sesizate se vor remedia. 

       D-l Președinte spune că în sala de ședință sunt cetățeni prezenți care s-au înscris la cuvânt și le dă 

cuvântul. 

      D-l Lazăr Claudius – din partea societății civile – ia cuvântul și spune că este constructorul unui imobil 

de pe str. Mihai Eminescu din Municipiul Săcele, dar nu se află astăzi în această calitate aici, nemaiavând o 

calitate juridică în proiectul acesta,  ci este prezent ca sprijin al locuitorilor din imobilul mai sus indicat și 

menționează că doresc să afle dacă s-a luat vreo hotărâre cu privire la soluția tehnică pentru prelungirea de   

rețea de apă  și calizare pe această stradă, începând de la str. Zorilor în sus, se cunoaște că s-au început 

lucrările de vara trecută, dar s-au oprit în zona străzii Zorilor, aproape de imobilul edificat și nu se știe dacă 

există la ora actuală o soluție tehnică agreată de Biroul Investiții și constructor, respectiv dacă se continuă 

lucrările la acest moment. 
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            D-l Primar spune că este vorba de proiectul apă-canal Cernatu 9 străzi, la ora actuală s-au finalizat 

lucrările pe 4 străzi, respectiv Valea Cernatului, Zorilor, Luceafărului și Oltului, parțial s-au efectuat lucrări 

pe străzile Bisericii Române, Mihai Eminescu,  Nicolae Nicoleanu, nu s-a intrat pe străzile Căprioarei și 

George Coșbuc, iar în primăvară urmează să se intre pe restul, la acest moment constructorul a depus la 

plată situațiile de lucrări, care sunt efectuate în proporție de 50-55%, spre plată, fiind vorba de cele două 

proiecte pe „Anghel Saligny”, dar se pare că merge foarte greu în ceea ce privește plata și menționează că 

există soluții, astfel ca în final toată lumea să fie mulțumită, toți cetățenii vor avea cu presiune și canalizare, 

se discută încă  ce se face cu canalizarea existentă executată acolo de cetățeni, constructorul și proiectantul 

discută dacă o vor prelua.  

            D-l Lazăr Claudius întreabă dacă asta înseamnă că nu au ajuns la un consens în momentul de față. 

            D-l Primar spune că s-au discutat diferite soluții, dar asta nu înseamnă că nu se va găsi soluția 

finală, se va prelua astfel să se descărcace optim, întrucât nu se poate prelua subdimensionată, dacă nu este 

în regulă la ora actuală, dar sigur se va găsi o soluție tehnică viabilă. 

             D-l Lazăr Claudius spune că, din discuții cu constructorul și oamenii care lucrau pe teren, a reieșit 

că presiunea nominală va ajunge în mod corespunzător până la capătul străzii. 

             D-l Primar spune că așa este, întrucât se va monta o stație de pompare și își manifestă speranța ca 

anul viitor, până la 30 iunie, dacă nu se întâmplă ceva neprevăzut, să fie finalizată toată lucrarea, urmând ca 

anul viitor, în primăvară să se aloce bani de la bugetul local pentru realizarea documentațiilor tehnice 

pentru cele două străzi în vederea asfaltării. 

            D-l Lazăr Claudius spune că asfaltarea va demara probabil în anii 2024-2025. 

            D-l Primar spune că acum s-au aprobat indicatorii pentru 5 străzi în Cart. Baciu, luna viitoare 

urmează pentru 8 străzi tot acolo, iar anul viitor se alocă banii pentru asfaltare, menționând că în fiecare an 

sunt niște pași care trebuie făcuți, iar dacă totul este în regulă și există fonduri, probabil că zona aceasta din 

Cernatu, partea de sus, va intra în asfaltare în anul 2025. 

            D-l Ioniță Silviu ia cuvântul și spune că este unul dintre locatarii imobilului despre care s-a făcut 

vorbire mai sus și menționează că s-au mai purtat aceste discuții, în luna aprilie au depus la Primărie niște 

cereri prin care solicitau aceste informații, iar după două luni nu au primit nici un răspuns, totodată a purtat 

discuții și cu d-na Vaida de la Biroul Investiții, iar ceea ce d-l Primar i-a confirmat acum, a fost infirmat de 

către aceasta, respectiv acest proiect cu canalizarea, această  lucrare, dacă se va face până sus, că nu se știe 

încă acest lucru, Primăriei nu îi revine obligația de a asigura și presiunea apei. 

            D-l Primar spune că lucrarea tehnică se va realiza astfel încât să existe presiune la apă, iar de 

administrarea rețelei se va  ocupa Compania Apa. 

            D-l Președinte spune că operatorul pentru apă-canal în Municipiul Săcele, ca de altfel în tot județul 

Brașov, este Compania Apa. 

 D-l Ioniță Silviu întreabă, dacă acest operator va asigura apa, dar nu vor avea presiune, la Compania 

Apa vor trebui să se adreseze. 

            D-l Președinte spune că vor trebui să se adreseze în acest caz operatorului.  

            D-l Ioniță Silviu mai spune că încă nu au primit nici un răspuns cu privire la problema urșilor, care 

nu s-a rezolvat, chiar în urmă cu două zile a apelat la numărul unic de urgență pentru a sesiza prezența unui 

urs. 

            D-l Viceprimar identifică sesizarea făcută la numărul de urgență 112 menționând faptul că  

concluziile au fost că la sosirea echipajului de jandarmi ursul nu a fost observat. 

          D-l Ioniță Silviu spune că sunt filmări care atestă prezența acestuia. 

           D-l Viceprimar spune că declașarea procedurilor în conformitate cu prevederile OUG nr. 81/2021 

împlică prezența animalului și a comisiei, cât timp nu sunt complinite aceste condiții nu se poate acționa.  

           D-l Ioniță Silviu spune că s-a susținut că se va continua cu prinderea urșilor. 

           D-l Viceprimar spune că o perioadă nu s-au mai înregistrat apeluri la 112, ceea ce a condus la 

suspendarea operațiunilor. 

          D-l Ioniță Silviu spune că nu s-au mai înregistrat apeluri deoarece s-a dovedit ineficacitatae acestora. 

          D-l Viceprimar  mai spune că acțiuni s-au desfășurat în cursul verii, au avut loc 8 relocări, dintre care 

un urs a fost relocat de două ori, un urs a fost eutanasiat, întrunindu-se condițiile necesare în acest sens, tot 

în zona str. Mihai Eminescu, dar se acționează în conformitate cu prevederile actului normativ mai sus 

indicat, de la care nu se pot abate, putând exista repercusiuni în caz contrar. 

         D-l Ioniță Silviu spune că nu au văzut în zona unde locuiesc nici o cușcă pentru prinderea urșilor. 

            D-l Viceprimar spune că în zona respectivă amplasarea cuștii a fost mai dificilă, dar pentru zona în 

cauză au avut loc acțiuni mai jos, tot pe str. Mihai eminescu, unde a fost și capturat un urs, unul eutanasiat, 

a fost cușca amplasată pe str. Oltului, acțiuni au fost realizate în acest sens, a fost la față locului și 
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împreună cu comisia s-a hotărât amplasarea în zone adiacente. Dumnealui mai spune că aceștia sunt pașii 

procedurali, în conformitate cu prevederile OUG nr. 81/2021, așa se întâmplă peste tot în țară și 

menționează că la capitolul relocări suntem fruntași, sens în care se poate consulta registrul pe site-ul 

Ministerului Mediului. 

         D-l Ioniță Silviu spune că mai are o întrebare, respectiv referitor la lucrarea de canalizare despre care 

a înțeles că va fi reluată în primăvară și întreabă dacă se iau ceva măsuri în ceea ce privește starea drumului 

care este groaznică. 

           D-l Primar spune că se va analiza și se va vedea ce soluții se identifică. 

           D-na Stoica Gabriela ia cuvântul și spune, referitor la urși, că din luna mai a tot adus la cunoștință 

prezența lor în zona indicată de antevorbitor și cușca se putea monta în spatele apartamentelor. 

            D-l Viceprimar spune că s-a optat pentru o altă soluție care a dat rezultate tot pe str. Mihai 

Eminescu, specificând că există o anumnită gradualitate, respectiv operațiuni de alungare, care dacă nu dau 

rezultate se trece la relocare, eutanasiere, etc, se face tot posibilul în limitele legii. 

            D-na Secretar General spune că apelurile la numărul unic de urgență 112 contează foarte mult, cu 

cât sunt mai multe apeluri dintr-o anumită zonă, cu atât se intervine mai intens acolo. 

            D-na Paniti Izabella întreabă, în completarea celor antemenționate, ce se întâmplă cu acel plan de 

prevenție pe care l-au depus. 

            D-l Viceprimar spune că nu intră în atribuțiile noastre să se facă planuri de prevenție. 

            D-na Paniti Izabella spune că nu au primit nici un răspuns în acest sens. 

            D-l Viceprimar spune că erau niște recomandări formulate, au fost analizate și discutate cu 

gestionarii fondurilor de vânătoare cu privire la realizarea acelor alungări și s-a discutat cu d-l Primar ce ar 

presupune instalarea acelor garduri electrice.  

             D-na Paniti Izabella spune că mai era și soluția olfactivă . 

             D-l Viceprimar spune că nu este de acord cu aceasta din urmă, dacă celelalte două propuneri sunt 

discutabile, aceasta nu i se pare oportună, dumnealui mai spune că montarea acelor garduri electrice este 

destul de dificilă și are efecte adverse față de cele scontate, funcționează pentru a proteja o proprietate 

privată, dar când sunt puse la liziera pădurii, practic sunt realizate niște culoare prin care sunt dirijate 

animalele. 

             D-l Gâdea Sorin spune că propunerea a fost dusă până la un anumit punct și întreabă dacă s-a 

estimat ce presupune acest lucru din punct de vedere financiar, care să acopere tot arealul municipalității, 

dacă s-a luat în calcul voltajul necesar pentru o linie electrică pentru alungarea ursului și ce înseamnă 

pentru alte animale, mai ales că liziera pădurii în Săcele nu înseamnă peste tot în pădure, fiind case acolo. 

            D-l Popa Marius Cristian spune că au precizat și valoarea necesară în acest sens pentru cei 11,5 km 

de lizieră a pădurii, aceste garduri nu nefiind obligatoriu să se pună la marginea pădurii, se pot amplasa și 

la 50-100 m în interiorul pădurii, având același efect, astfel la Făgăraș, la Șoarș, la Șercaia, 70-80% din 

cazurile de apariție a urșilor așa s-au rezolvat, respectiv cu gard electric, sunt exemple concrete, de la nivel 

de județ.   

             D-l Gâdea Sorin spune că se discută de localități mici. 

             D-l Popa Marius Cristian spune că 1 km de gard electric cu panou fotovoltaic și cu alimentare de la 

soare costă 1700 lei. 

             D-l Gâdea Sorin spune că ultima barieră montată a durat 18 ore, în aceași situația ar fi și gardurile 

electrice. 

            D-l Președinte spune că d-l consilier Popa a oferit câteva exemple și consideră că ar fi oportun să se 

deplaseze până la Șoarș și să vadă la modul concret, pe teren, ce presupune acest lucru. 

             D-l Popa Marius Cristian spune că se puteau cumpăra câteva și monta într-o zonă mai expusă 

pentru a se vedea cum funcționează. 

            D-l Președinte spune că eventual în bugetul pentru anul viitor se pot aloca bani pentru o zonă și 

propune să se treacă la interpelări din partea d-nelor și d-nilor consilieri locali. 

           D-na Voicescu Nicoleta Teonia ia cuvântul și spune că ar trebui să se intensifice patrularea la Șc. 

Gimnazială nr. 5, astfel acolo se sare gardul dinspre zona  Amurgului și se iscă conflicte, inclusiv ieri a 

avut loc o altercație violentă acolo.  

           D-l Petriceanu Codruț spune că în fiecare dimineață de la începutul anului școlar, la Școala 

Gimazială nr. 5 este asigurată prezența poliției între orele 7 :45-8 :15, minim jumătate de oră, ca de altfel la 

toate școlile, dar cu precădere acolo, inclusiv în cursul zilei de ieri și menționează ca a mai avut loc un 

eveniment acolo în urmă cu câteva zile și a fost prezentă și poliția, se știe de situație,  dar există o singură 

patrulă, în curtea școlii nu se intră, sunt la intrarea în curtea școlii și menționează că ar fi indicat ca 

paznicul școlii să asigure în pauze acea parte din spate. 
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      D-l Jitaru Gheorghe spune că în față grădiniței din Cart. Electroprecizia este o mașină în stare de 

degradare, staționată de luni de zile pentru care ar trebui să se ia măsurile care se impun, totodată tot în 

acest cartier sunt 2-3 grupuri de tineri cu vârste cuprinse între 16-18 ani care merg din parc în parc și se 

dedau la acțiuni huliganistice. 

     D-l Petriceanu Codruț întreabă dacă există imagini în acest sens, întrucât pe baza acestora se pot 

înregistra plângeri penale. 

      D-na Stoica Gabriela întreabă, în completaea celor spuse de d-na consilier local Voicescu Nicoleta, 

dacă se pot asigura servicii de pază și protecție în școli  susținute de primărie, realizându-se în acest mod 

pază permanentă. 

      D-na Secretar General spune că din ce a studiat cu privire la Legea nr. 198/ 2023 primăria sau consiliul 

local nu pot să susțină financiar acest lucru. 

      D-na Stoica Gabriela întreabă cum se poate realiza acest lucru în Municipiul Brașov. 

      D-na Secretar General spune că acolo cheltuielile în acest sens sunt susținute de părinți, prin asociațiile 

de părinți.  

       D-l Președinte spune că la școli există câte 3-4 municitori care ar putea asigura patrularea perimetrului 

unității de învățământ, care ar trebui să primească atribuții în acest sens,  întrucât sunt și la Șoala 

Gimnazială nr. 5 și la Liceul Tehnologic Victor Jinga și la Liceul Teoretic George Moroianu astfel de 

posturi și  s-a mai procedat în acest mod. 

      D-na Secretar General spune că cei care fac parte din consiliile de administrație ale școlilor pot 

prezenta această soluție. 

     D-l Popa Marius Cristian spune că li se poate completa fișa postului cu atribuții în acest sens. 

     D-na Stoica Gabriela revine la solicitarea de a se monta o cameră în gangul din Cart. Ștefan cel Mare. 

     D-l Gîndac Nicolae spune că cetățenii din zona Brădetului întreabă când va operaționaliza cursa de 

transport în comun Brădet, întrucât sunt angajați acolo, de asemenea întreabă și despre cursa Gârcini. 

    D-l Primar spune că la acest moment se asigură transportul elevilor la Brădet, nu există cursă de Brădet 

pentru muncitori  și menționează că s-a transmis documentul oficial către RAT și AMB Transport pentru a 

se vedea dacă se reușeste de la 1 noiembrie să se reînceapă cursa Gârcini-Poienilor. 

     D-na Paniti Izabella spune că, întrucât astăzi au fost pe ordinea de zi proiecte cu privire atât la 

salubritate, cât și la deszăpezire și pentru că este inevitabilă și prezența zăpezii, dorește să aducă în discuție 

o problemă pe care a sesizat-o  de ceva timp și anume faptul că foarte multe mașini sunt lăsate pe timpul 

nopții pe carosabil, iar proprietarii trebuie atenționați întrucât este foarte greu să se facă deszăpezirea, iar 

unele sunt lăsate în zone cu pericol mare de accidente. 

    D-l Primar spune că se va face un flyer care va fi  pus în parbrizul mașinilor și diseminat pe diverse căi. 

    D-na Paniti Izabella spune, tot legat de deszăpezire, respectiv cu privire la intrarea în Cart. Câmpului, pe 

str. Agronomiei, întrucât s-a întâmplat anul trecut o situație, că după cunoștințele dumneaei, în PUZ-ul 

aprobat și vizat spre neschimbare, nu era prevăzută linie continuă și nici interdicția de a vira la stânga. 

    D-l Primar spune că chiar în cursul zilei de astăzi a fost discutată problema în comisia de circulație. 

    D-na Roznovăț Alina ia cuvântul și spune că în PUZ nu era figurată linia continuă, aceasta a apărut în 

avizul de la autorizația de construire, așa a avizat soluția DRDP, în sarcina căreia cade administrarea 

drumului, nu se poate face nimic în acestă privință, s-a discutat problema în comisia de circulație și se va 

face o solicitare la DRDP în acest sens. 

   D-l Primar spune că este corectă interpelarea se vor face adrese către CNAIR pentru a se vedea ce soluții 

se identifică cu privire la accese, întrucât se pot înregistra accidente, menționând că se va mai face un 

giratoriu în acea zonă, probabil anul viitor. 

  D-na Paniti Izabella spune pot iniția și dânșii o petiție care să susțină acest demers către CNAIR. 

  D-na Roznovăț Alina spune că ar fi oportună și o petiție. 

  D-l Popa Marius Cristian spune că mai are o problemă destul de stringentă, pe care a mai discutat-o, 

respectiv pe str. Barbu Lăutaru este un tub și acel șaht unde trebuie intervenit. 

  D-l Gâdea Sorin spune că problema este în curs de rezolvare și menționează că s-a cosit și defrișat  

întreaga zonă. 

  D-l Primar spune că acel cămin se va rezolva în cursul săptămânii viitoare, menționând că este vorba de 

întreaga captare de apă de acolo, se va face o gură de cămin cu tot ceea  ce trebuie întrucât s-a surpat o 

mare parte din drum. 

   D-l Popa Marius Cristian spune că în ședința anterioară a ridicat problema circulației ATV-urilor și 

motocicletelor, iar în cursul săptămânii trecute s-a înregistrat un accident care a implicat un copil de 8 ani 

și că trebuie luate măsuri active, menționând că au dispărut complet toate semnele cu interzis pentru 
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motociclete și ATV-uri în fondul forestier, au fost puse în 2006-2008 și este obligația gestionarului 

fondului forestier să facă acest lucru. 

   D-l Primar spune că va fi formulată o adresă către RPLP în acest sens. 

   D-l Popa Marius Cristian spune că mai întâi trebuie semnalizat, ia apoi luate măsuri și specifică faptul că 

Jandarmeria Montană a făcut pe Rupea și Făgăraș săptămânile trecute peste 20 de acțiuni și a aplicat 

amenzi de 280 mii lei. 

      D-na Popescu Gabriela spune că la nivelul școlilor este obligatoriu să se introducă educația rutieră, iar 

părinții, în loc să ofere un exemplu copiilor prin respectarea normelor rutiere, se expun și îi expun pe copii 

la pericole, traversând prin locuri nepermise, la câțiva metri de trecerea de pietoni,  pentru a ajunge la 

școală. 

     D-l Președinte spune că ar trebui aplicate câteva sancțiuni părinților pentru a stopa fenomenul. 

     D-l Petriceanu Codruț spune că sancțiunile la regimul rutier pot fi aplicate doar de polițiștii care au aviz 

de poliție rutieră, polițistii care vin dimineața la școli nu au toți acest aviz, nu există disponibil de personal 

cu acest tip de atribuții. 

      D-l Președinte spune că atunci când sunt prezenți pot aplica câteva sancțiuni, întrucât în urmă cu câțiva 

ani s-a făcut acest lucru și s-au observat rezultatele.  

      D-l Costea Cătălin Ionuț ia cuvântul și spune că voia să ridice problema tot legat de tinerii din Cart. 

Electroprecizia la care a făcut referire și d-l consilier local Jitaru, care agresează și persoane în vârstă sau 

copii pe stradă, iar a doua întrebare este cu privire la creșă, respectiv când se începe activitatea. 

       D-l Primar spune că, din datele deținute, contractele de muncă se fac cu data de 1 noiembrie, existând 

tot personalul necesar în afară de asistenții medicali care vor fi asigurați de autoritatea publică locală prin 

relocare până se va putea organiza concursul pentru cele două posturi, probabil că din data de 6 noiembrie 

vor putea fi primiți copii, 2-3 zile vor fi necesare pentru pregătirile premergătoare începerii activității, deși 

acolo a fost asigurat tot ce este nevoie, menționând că sunt înscriși 45 de copii. 

     D-na Secretar General spune că cel mai mic copil înscris are vârsta de 9 luni. 

     D-l Florescu Marius întreabă dacă anul acesta se va amenaja un patinoar. 

     D-l Primar spune că spune că sub auspiciile noilor prevederi legislative cu privire la reducerea 

cheltuielilor, probabil că nu va fi posibilă alocarea de fonduri în acest sens.   

    D-na Balint Tunde Sara ia cuvântul și spune că cetățenii de pe str. Godri Janos se bucură că a început 

lucrarea de acolo și au rugămintea că la asfaltare să se intre în adâncime pe stradă, deoarece de-al lungul 

timpului drumul s-a înălțat punându-se pietriș și intră apa în curți  

    D-l Primar spune că accesele vor fi la nivelul curții pentru a se putea intra cu mașinile. 

    D-na Balint Tunde Sara întreabă dacă se vor face intervenții și de către cei de la Gaz pentru a schimba 

țevile care nu sunt conforme cele vechi, întrucât se vehiculează acest lucru. 

   D-l Primar spune că în momentul în care se vor demara lucrările de asfaltare, dacă conducta este la 

suprafață, la 15-25 cm, așa cum s-a întâmplat în alte cazuri, atunci trebuie să fie relocată la adâncimea de 

min. 80 cm cum prevăd normativele în vigoare, ceea ce este foarte complicat întrucât trebuie reproiectată 

toată instalația și reavizată, ceea ce poate dura în jur de 6 luni. 

     D-l Jónás András întreabă când se va finaliza amenajarea trotuarului de lângă biserica din Cernatu, dacă 

se face până la venirea iernii, totodată spune că a semnalat și problema cu mașina de lângă biserica, care a 

fost mutată când s-a reabilitat trotuarul, dar ar trebui ridicată. 

     D-l Primar spune că acolo a existat o problemă, mașina era sub sechestru. 

     D-l Viceprimar spune că și această problemă s-a discutat în comisia de circulație. 

     D-l Jónás András mai spune, referitor la problema sesizată de d-na consilier local Paniti Izabella, că 

verificarea pentru mașinile care staționează pe carosabil ar trebui să se facă seara, inclusiv în Cart. Ștefan 

cel Mare și mai menționează că pe drumul principal circulă o serie de vehicule, fără număr de înatriculare 

sau alte însemne, rulează cu viteză mare, sunt conduse inclusiv de copii și pot genera accidente, 

menționând că sunt și electrice și pe combustibil. 

     D-l Primar spune că sunt și cele conduse de persoane cu dizabilități și necesită o atenție sporită din 

partea tuturor participanților la trafic. 

    D-na Balint Tunde Sara spune, referitor la parcări, că a văzut în New York un sistem funcțional, asftel 

când venea mașina de gunoi sau utilajele de deszăpezire, în baza unui regulament al primăriei,  într-o 

anumită zi, toate mașinile erau parcate pe o parte, în altă de zi pe cealaltă parte a străzii, nefiind nici acolo 

parcări suficiente și astfel se rezolva problema. 

   D-l Jitaru Gheorghe spune că cetățenii ar trebui să-și parcheze în curte mașinile. 

   D-l Jónás András spune că pe str. Câmpului locuiește un fost polițist local, d-l Szenbalazs care atunci 

când se întâlnește cu dânsul îl agresează verbal pentru motivul că nu este făcut trotuarul acolo. 



 

14 

  D-l Jónás András întreabă dacă a început acțiunea de ridicare a mașinilor care parchează ilegal. 

  D-na Paniti Izabella spune, legat de  d-l Szenbalazs de pe str. Câmpului, că a ridicat și dumneaei problema 

prin luna februarie cu privire la petiția referitoare la  acel trotuar și d-l Primar a afirmat că proiectul se va 

realiza împreună cu PUZ-ul Kaufland.  

    D-l Petriceanu Codruț ia cuvântul și spune că ar fi oportun ca atunci când se va asfalta str. Barajului să 

se facă trecerile de pietoni înalțate, de 2 m, dacă se poate, pentru reducerea vitezi și alte motive. 

    D-l Viceprimar spune că și acest subiect a fost dezbătut în comisia de circulație.  

    D-l Președinte spune că trotuarul de pe str. Zizinului spre grădiniță trebuie rezolvat întrucât merg copiii 

pe acolo. 

    D-l Primar spune că în primăvară se va rezolva și acest lucru. 

    D-na Stoica Gabriela  că acolo este și spălătoria auto, iar iarna este foarte greu să se traverseze. 

    D-na Secretar General ia cuvântul și spune că în ceea ce privește acea spălătorie auto s-au inițiat 

demersuri către Poliția Națională și alte instituții cu comptențe în acest sens întrucât nu există o parcare, 

mașinile ieșind direct din spălatorie în stradă.  

     D-l Primar spune că a fost o greșeală când s-a dat avizul pentru acea spălătorie, respectiv și pentru stația 

PECO și se vor face demersuri, conform legislației în vigoare, ca aceste două clădiri/activități să nu mai fie 

acolo, stația fiind la 20 m de grădiniță, s-au formulat adrese către Poliția Națională, Electrica și ISU, stația 

PECO neavând aviz ISU și trebuie văzut cum se poate opri activitatea și să se relocheze și trebuie 

identificate soluții și pentru cei care desfășoară activități economice acolo. 

     D-l Președinte spune că cetățenii care stau la case au o propunere în sensul de a exista două campanii de 

ridicare a resturilor vegetale, una primăvară și cealaltă toamna, în loc de 1 lună primăvara să fie 2 

săptămâni în aprilie și 2 săptămâni în octombrie întrucât sunt multe frunze în această perioadă, precum și 

alte resturi vegetale. 

     D-na Stoica Gabriela spune că a mai  ridicat problema cu privire la realizarea  trotuarelor pe str. Petofi 

Sandor. 

    D-l Primar spune că se vor face după schimbarea rețelei de apă potabilă, menționând că este în planul 

Companiei Apa, un proiect pe POIM, orizontul de aștepare fiind anul viitor, să se înceapă întreg proiectul, 

nu numai pe această stradă  și specifică că este vorba de 88 de străzi, dar licitația stagnează cu acest proiect   

din motive obiective cu privire la Comisia Europeană, s-au tot solicitat documente fiind un proiect pe 

fonduri, un proiect foarte mare, la Săcele fiind alocate 50 mil de euro, cel mai mare cuantum din județ. 

Dumnealui mai spune că ședința ordinară din luna noiembrie va avea loc în data de 23 noiembrie. 

   D-l Președinte constată că ordinea de zi a fost epuizată şi, în consecinţă, declară şedinţa închisă, drept 

pentru care s-a întocmit prezentul Proces verbal.  Orele:  16:30. 
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